
محمدمهدی رئيس زاده- دبيرکل انجمن صنايع نساجی ايران- از 
تشکيل کميته مشترک مجتمع های پتروشيمی با تمام تشکل های 
مصرف کننده اقلام پتروشيمی خبر داد و گفت: مقرر شده هر دو 
هفته يک بار نماينده  تام الاختيار هر يک از تشکل های مذکور در 
جلسات کميته حضور يابند و مسائل و مشکلات مربوط به عرضه 

محصولات پتروشيمی مطرح و برطرف شود.
وی که به همراه آقايان مهندس مروج- رئيس هيئت مديره- و 
نساجی  صنايع  انجمن  مديره  هيئت  رئيس  نايب  شيبانی-  دکتر 
ايران در جلسه اتاق بازرگانی، صنايع، معادن و کشاورزی تهران 
حضور  کشور  پتروشيمی  مجتمع های  و  تشکل ها  مديران  با 

رييس  پورقاضی -  آقای  که  جلسه  اين  در  داشت:  ابراز  داشت 
برعهده  را  آن  رياست  تهران-  اتاق  معدن  و  صنعت  کميسيون 
ملی  اتحاديه  خانگی،  لوازم  صنايع  انجمن  از  نمايندگانی  داشت؛ 
مستربچ  توليدکنندگان  انجمن  ايران،  پليمـر  و  پلاستيک  صنايع 
و کامپاند، جامعه مديران و متخصصين صنعت کفش ايران و ... 
به بيان مسائل و مشکلات خود در زمينه تهيه مواد پتروشيمی 

پرداختند.
در  که  مطلب  اين  بيان  با  ايران  نساجی  صنايع  انجمن  دبيرکل 
با  پتروشيمی  مواد  مصرف کننده  تشکل های  مشترکِ  کميته 

 ۴ تا   ۶ مدت  برای  حداقل  پتروشيمی،  مديران 

خروج از رکود زمينه سازی می خواهد تا صبح 
بگوييم می خواهيم از رکود خارج شويم، اما 
راکد  ساختمان  صنعت  مثال،  برای  وقتی 
ساختمانی  پروانه های  صدور  آمار  و  است 
روی  خودبه خود  موضوع  اين  شـده،  کم 

تمامی صنايع وابسته اثر می گذارد.
با  وگو  گفت  در  شيبانی  عليمردان  دکتر 
بزرگترين  حتی  اظهارداشت:  نيوز  بولتن 

کشـورهای دنيا که اين روزها حرفی برای گفتن در صنعت نساجی 
دارند، در برخی سالها، بحران های جدی داشته اند، به عنوان مثال 

ترکيه ۵ سال پيش در يک شرايط بسـيار 
گرفت،  قرار  تورم  و  توليد  نظر  از  بحرانی 
اما به صنعتگران خود کمک کرد. تا صبح 
بگوييم می خواهيم از رکود خارج شويم،اما 
کاری انجام نشود فايده ندارد . نايب رئيس 
ايران  نساجی  صنايع  انجمن  مديره  هيات 
عدم  دليل  به  نقدينگی  شرايط  می گويد: 
شرايط  به  بسيار  مناسب،  فروش  امکان 
بحرانی نزديک شده و نقدينگی واحدهای توليدی بسيار پايين آمده 

است و برای اين موضوع بايد يک فکر عاجل شود.

برای  کاشان  واحد  اسلامی  آزاد  دانشگاه   ۹۵ اسفندماه  چهارم 
صنعت  اندرکاران  دست  و  فعالين  ميزبان  متوالی  سال  چهارمين 

فرش ماشينی کشور بود.
در اين همايش که با استقبال فعالين صنعت فرش ماشينی همراه 

بود ابوئی مهريزی معاون طرح و برنامه وزارت صمت به همراه 
کارشناسان ذيربط، احمديه رئيس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان اصفهان و مومنيان فرماندار کاشان، جمعی از هيات مديره 

انجمن صنايع نساجی ايران نيز حضور داشتند.
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محمد مروج در گفت  و گو با فارس، اظهار داشت: طبق 
واردكننده  شركت هاى  صمت،  وزارت  قبلى  بخشنامه 
باشند  معتبر  نمايندگى  داراى  كشور  در  بايد  برند  پوشاك 

و در غير اين صورت، نبايد نسبت به واردات اقدام كنند
پوشاك  بر  كنترل هايى  راستا،  همين  در  داد:  ادامه  وى 
وارداتى صورت مى گيرد، اما اجراى اين كار بسيار سخت و 

نيازمند وجود بازرسان قوى در كشور است. 
براى  جديد  روش هاى  حاضر  حال  در  كرد:  تصريح  وى 
در  معروف  برندهاى  توليدى  پوشاك  واردات  كنترل 
حضور  با  زمينه  اين  در  نيز  جلساتى  و  است  بررسى  حال 
نساجى  صنعت  وفعالان  پوشاك  و  نساجى  تشكل هاى 

برگزار شده است. 
نام  به  وارداتى  كالاهاى  مى كنيم  سعى  افزود:  مروج 
كنترل  مورد  نيز  گمرك  در  خارجى  برندهاى  و  شركت ها 
قرار گيرد و از ورود محصولات فاقد نمايندگى در  كشور 

جلوگيرى شود. 
وى در ادامه با اشاره به بازنگرى انجام شده در تعرفه واردات 
برخى محصولات نساجى، گفت: برخى واردكنندگان نسبت 
به قرار دادن محصولاتى كه داراى تعرفه بالايى هستند، 
در انتهاى كانتينر اقدام كرده و محصولات با تعرفه پايين 
را در قسمت جلويى كانتينر قرار مى دادند و به اين ترتيب، 
را  پايينى  تعرفه  كانتينر،  در  موجود  محصولات  كل  بابت 

پرداخت مى كردند. 
وى افزود: به اين ترتيب، حقوق گمركى كمى براى واردات 
اين  حل  براى  كه  مى شد  پرداخت  نساجى  محصولات 
اتخاذ  تعرفه ها  يكسان سازى  جهت  در  تصميماتى  مشكل، 
شد كه تأثير مناسبى در كنترل اين نوع واردات داشته است. 
وى توضيح داد: پارچه چادر مشكى از جمله محصولاتى 
است كه تعرفه گمركى پايينى داشت و به همين دليل در 
واردات به عنوان محصولاتى كه در بخش جلويى كانتينر 
قرار مى گرفت، مدنظر بود و در پشت آن، كالاهاى با تعرفه 
بالا جاسازى مى شد كه در نهايت، اين كالاها نيز با تعرفه 

پارچه چادر مشكى به كشور وارد مى شدند. 
بيان  با  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس 
محصولات  توليدكنندگان  سوى  از  پيشنهاداتى  اينكه 
نساجى در جهت تغيير تعرفه واردات مواد اوليه مورد نياز 
اين صنعت به كميسيون ماده يك ارائه شده است، گفت: 
پيشنهاد ما كاهش تعرفه واردات برخى مواد اوليه مورد نياز 

صنعت نساجى بوده است.
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تلاش برای گسترش بازارهای صادراتی

دبيرکل انجمن صنايع نساجی ايران:

نائب رييس هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران:

گزارشی از چهارمين همايش فرش ماشينی کاشان  رييس هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران:

ايجاد کميته مشترک تشکل های صنعتی با مديران پتروشيمی

تا صبح بگوييم می خواهيم از رکود خارج شويم، اما کاری انجام نشود فايده ندارد
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صورتجلسه

اهم مذاكرات نشست هيات مديره 
صنايع  انجمن  مديره  هيات  نشست  يكمين  و  سى  و  نهصد 
نساجي ايران با حضور اكثريت اعضا در روز يكشنبه مورخ 
زير  موارد  و  تشكيل  انجمن  ساختمان  محل  در   95/11/24

مورد بحث و بررسي قرار گرفت:
1- آقاى مهندس فرهى در سخنان پيش از دستور خود به طرح مشكل 
ايجاد شده براى شركت فرش فرهى درخصوص بخشنامه جديد بانك 
مركزى مبنى بر استعلام پروفرماى مربوطه از وزارت صمت درخصوص 
مشكلات ايجاد شده براى استعلام مربوط به ماشين هاى بافندگى 

وندويل هشت رنگ  مطالبى را مطرح كرد. 
موضوع  با  بازرگانى  اتاق  نشست  به  اشاره  با  زاده  رئيس  آقاى   -2
بسته پيشنهادى اتاق بازرگانى، صنايع، معادن و كشاورزى در مورخ 
95/11/16 مبنى بر تكميل و رقابت پذير نمودن زنجيره ارزش صنايع 
كشور مبتنى بر مزيت هاى توليدى صنايع بزرگ با حضور ذينفعان 
محصولات پتروشيمى به حضور آقاى مهندس مروج و دكتر شيبانى و 
مهندس عميد در نشست مذكور اشاره فرمودند و آقاى مهندس مروج 
توضيحات مبسوطى در خصوص اين نشست ارائه كه گزارش مشروح 

آن در بولتن رشته ها و بافته ها شماره 361 مندرج مى باشد. 
3- آقاى مهندس شمس زاده با اشاره به تاريخچه ايجاد مجتمع هاى 
اوليه  مواد  تأمين  يعنى  آنها  اصلى  هدف  و  كشور  در  پتروشيمى 
صنايع پائين دستى به مشكلات عديده واحدهاى نساجى در تأمين 
مواد اوليه در نيمه دوم هر سال اشاره فرمودند كه عرضه از اول 
مهر ماه تا اول اسفند ماه قطره چكانى و در اسفند و فروردين كه 
شركتهاى نساجى خريد ندارند عرضه زياد مى شود ايشان با انتقاد به 
سياست هاى پتروشيمى ها در بازى دادن واحدهاى نساجى پيشنهاد 
دادند كه انجمن در اين زمينه ورود جدى ترى داشته باشد و با اين 

دلالبازى و بازار سياه بطور جدى برخورد كند. 
ايشان منافع خريد از بازار آزاد براى برخى واحدهاى همكار را يكى 
از ريشه هاى اين مشكل دانستند و از انجمن صنايع نساجى و ساير 
تشكل هاى تخصصى مرتبط خواستند تا فارغ از دولت در اين زمينه 
وارد عمل شوند و از انجمن صنفى كارفرمائى صنعت پتروشيمى به 
جرم تعطيلى واحدهاى نساجى و اختلال در صنعت نساجى شكايت 

رسمى و طلب خسارت كنند. 
4- پس از بحث و تبادل نظر مقرر شد تا آقايان شمس زاده، زمانيان، 
فرمايند  ارائه  مكتوب  صورت  به  را  نظر  مد  موارد  شيبانى  و  لباف 
تا مشاورين حقوقى انجمن موضوع را از نظر حقوقى و چگونگى 
طرح شكايت و ارزيابى اوليه و مفاد شكايت و ميزان و نحوه مطالبه 
و  واحدها  تعطيلى  خصوص  در  نساجى  صنعت  به  وارده  خسارت 
اختلال در سرمايه گذارى و توليد و اشتغال اين صنعت بررسى و 

اعلام نظر  تا از طريق وكيل مناسبى طرح دعوا گردد. 
5- آقاى رئيس زاده گزارش مختصرى از نشست مشترك ريسندگان 
و بافندگان نخ فرش ماشينى در مورخ 95/11/23 در دبيرخانه انجمن 
با حضور بيش از چهل نفر از مديران شركت هاى  عضو در خصوص 
نخ اكريليك ظريف مورد مصرف در صنعت فرش ماشينى ارائه  كه 
در جمع بندى نشست مذكور اين نتيجه حاصل شد كه تعرفه نخ 
اكريليك با نمرات مذكور تغيير نكند و ريسندگان با قيمت توافقى 

پائين تر از تركيه بتوانند نياز بافندگان را پاسخ دهند. 
6- آقاى سجادى با ارائه توضيحاتى از عدم توافق مذكوردر جمع 
بندى نشست خبر دادند و همچنين انتقادى را در خصوص عدم 
تعادل در حضور ريسندگان و بافندگان مدعو در جلسه مذكور ارائه 
فرمودند و همچنين از عدم همراهى ريسندگان بعد از جلسه براى 

تأمين نياز واحدهاى بافندگان تا فروردين ماه انتقاد فرمودند. 

غائبين آقايان
دكتر بهروز محمدى، محمدرضا مقدم، محسن آهنگريان،  عليرضا 

لقمان.
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شد؛  خواهد  اعلام  مختلف  تشکل های  واقعی  نياز  ميزان  ماهه 
نخست  وهله  در  موظفند  پتروشيمی  مجتمع های  داشت:  اذعان 
به رفع نياز صنايع داخلی بپردازند. رئيس زاده افزود: به گفته آقای 
پتروشيمی-  صنعت  کارفرمايی  صنفی  انجمن  دبير  مهدوی- 
اوليه  مواد  به  دسترسی  مشکل  حدودی  تا  اخير  هفته  دو  ظرف 

پتروشيمی برطرف شده است. 
وی به حضور آقای ابويی مهريزی به عنوان نماينده وزارت صنعت 
اين  در  ايران  و  تهران  بازرگانی  اتاق  نمايندگان  هيئت  عضو  و 

تشکل ها  تمام  شد  قرار  گفت:  و  کرد  اشاره  نيز  مشترک  جلسه 
کلمه  و  کدکاربری  صنعت،  وزارت  به  رسمی  نامه  ارسال  طی 
عبور سايت بهين ياب را دريافت کنند و براين اساس اگر شرکتی 
فعال نيست ( طبق ملاک هايی مانند ميزان مصرف برق، پرداخت 
دريافت  پتروشيمی  اوليه  مواد  اما   (... و  افزوده  ارزش  بر  ماليات 

کرده؛ توسط تشکل ها به وزارت صنعت معرفی شوند.
کميته  جلسه  اولين  شد:  يادآور  نساجی  صنايع  انجمن  دبيرکل 

مشترک هفته آينده برگزار خواهد شد.

ايجاد کميته مشترک تشکل های صنعتی با مديران پتروشيمی

تا صبح بگوييم می خواهيم از رکود خارج شويم، اما کاری انجام نشود فايده ندارد
در  آمريکا  خودروسازی  کارخانه های  بزرگترين  وقتی  افزود:  وی 
شرايط رکود و تعطيلی بود و می خواستند اعلام ورشکستگی کنند، 
دولت اين کشور به صنعتگران خود گفت اصلاً نگران بدهی های 
خود به بانکها نباشــيد؛ ما ايــن بدهی ها را فريز می کنيم و ۵ سال 
ديگر شما آنها را پرداخت کنيد. به آنها گفتند شما توليد کنيد و حفظ 
اشتغال داشته باشيد. چون بسته شدن واحدهای توليدی و بيکاری 
ضربه شديدتری به اقتصادشان وارد می کرد. با چنين اقدامی، اين 
کشورها بر مشکلات خود فائق آمدند، اين در حالی است که ما در 
ايران گفتيم که بدهی ها را دو سال استمهال می کنيم، ولی در مقابل 
رئيس  نايب  گذاشتند.  استمهال  روی  جريمه  علاوه  به  بهره  يک 
متاسفانه  اينکه  بيان  با  ايران  نساجی  صنايع  انجمن  مديره  هيات 
برخی اقلام واراداتی نه تنها منافع توليد را تأمين نمی کند، بلکه بازار 
را برای کالاهای ترکيه ای باز و بازار توليدات داخلی را خدشه دار 
می کند، عنوان کرد: مروری بر فهرسـت اقلام در موافقتنامه تجارت 
ترجيحی ميان ايران و ترکيه به خوبی نشانگر اين است که برای 
برخی کالاهايی که در داخل کشور توليد نمی کنيم، تعرفه به صورت 
بی منطق تبيين شده و در مقابل ترک ها کالاهای مصرفی خود را 
به ايران می فروشند. وی افزود: خوشبختانه صنعت نساجی مزيت 
بزرگی دارد و آن در اختيار داشتن ۹۵ درصد اين صنعت در دستان 
بخش خصوصی است و بخش خصوصی دقيقاً می داند که بايد در 
شرايط فعلی اقتصاد چه کارهايی را انجام دهد و حتی اگر لازم باشد 
برای پايين آمدن قيمت تمام شده خود نيز از هيچ اقدامی فروگذار 
نمی کند. وی با انتقاد از آيين نامه های مربوط به مشاغل سخت و 
زيان آور در صنايع نساجی و مشکلات ايجاد شده برای واحدهای 

مختلف در اين خصوص گفت: اين قانون جريمه ها يا هزينه هايی 
را به بخش خصوصی تحميل می کند که بسيار ناعادلانه است و 
موجب زيان آوری واحدها می شود. به همين دليل به نظر می رسد 
دولت بايد در شرايط فعلی اقتصاد ايران، زمينه ساز يک تغيير بزرگ 
برای صنايع کشور از جمله صنايع نساجی شود و راهکارهای موثری 
را برای تأمين مالی، سياست گذاری و توليد با ارزش افزوده بالاتر 

پيدا کند.
او با اشاره به اينکه در حال حاضر، حدود ۹ هزار و ۸۱۸ واحدِ دارای 
پروانه بهره برداری در اين صنعت مشغول به کار هستند که در کنار 
آنها، کارگاه های زيادی وجود دارند که بدون پروانه کار می کنند، 
گفت: اما در ميان اين ۹ هزار و ۸۱۸ واحد دارای پروانه، حدود ۴۰۰ 
هزار نفربه طور مستقيم شاغل هستند؛ اشتغال غيرمستقيم که جای 
خود داردو اشتغال غيرمستقيم اينگونه است که به ازای هر نفر،۵ نفر 
يا بيشتر فعاليت دارند. دکتر شيبانی گفت: آمارها گويای اين است 
که در صنعت نساجی حدود ۶۶ هزارميليارد ريال سرمايه گذاری 
ديگر،  سوی  از  صنعت.  کل  به  نسبت  درصد  يعنی ۵  است؛  شده 
سهم ارزش افزوده بخش نساجی و پوشاک حدود ۱۸ هزار و ۳۴۰ 
ميليارد ريال است، يعنی سه درصد نسبت به کل صنعت را تشکيل 
می دهند. او تاکيد کرد: چنين ارقام و آماری جايگاه اين صنعت را 
نشان می دهد، اما متاسـفانه بايد گفت نسبت به مدت مشابه سال 
قبل در بسياری از صنايع از جمله صنعت نساجی، مطلقاً شرايط 
مطلوبی نداشتيم. البته دولت تلاش بســياری در عرصه اقتصادی 
انجام داده اسـت، اما خروج از رکود با شعار صورت نمی گيرد، بلکه 

بايد به صورت عملی اتفاق بيافتد.

دبير اتحاديه توليد و صادرات نساجی و پوشاک ايران با بيان 
اينکه واردکنندگان با استفاده از خلاء موجود در گمرک واردات 
می دهند،  انجام  کشور  به  را  خارج  رده  از  پوشاک  غيرقانونی 
گفت:اگر اقدام عاجلی نشود بسياری از توليد کنندگان يا تعطيل 

يا واردکننده خواهند شد.
به گزارش عيارآنلاين، سعيد قديری با اشاره به اينکه متأسفانه 
صنعت پوشاک کشور مورد هجمه سنگين واردات غير قانونی 
قرار گرفته و همين امر موجب شده بسياری از توليدکنندگان 
پوشاک با از دست دادن بازارهای خود حجم توليد خود را تا حد 
زيادی کاهش دهند، اظهار داشت: همين موضوع سبب کاهش 
بافندگی،   ، ريسندگی  از  اعم  پوشاک  تامين  زنجيره  در  توليد 

رنگرزی چاپ و تکميل و ساير صنايع مرتبط شده است.
دبيـر اتحاديـه توليـد و صـادرات نسـاجی و پوشـاک ايـران با 
بيـان اينکـه ظاهـراً حرکت هـای سـازماندهی شـده از سـوی 
رقبـای ايـن صنعت بخصوص در کشـورهای همسـايه شـکل 
گرفتـه کـه هـدف گـذاری آن نابـودی صنايـع داخلی اسـت، 
افـزود: هيـچ آمـار درسـت و متقنـی از ميـزان واردات غيـر 

قانونـی پوشـاک بـه کشـور در دسـت نيسـت در حاليکـه آمار 
واردات رسـمی اظهـار شـده در سـال گذشـته کمتر از بيسـت 
ميليون دلار بوده و رقم اظهار شـده واردات پوشـاک از سـوی 

گمـرک طـی سـال جـاری ۶۰ ميليون دلار اسـت.
عدم  و  گمرکی  قوانين  صحيح  اجرای  عدم  به  اشاره  با  وی 
وارد  از  بسياری  ها،گفت:  سفارش  ثبت  مراحل  در  شفافيت 
کنندگان يا کمپانی های بزرگ پوشاک با استفاده از همين خلاء 
موجود و عدم اجرای صحيح قوانين گمرکی اين حجم واردات 

غيرقانونی را به کشور تحميل می کنند. 
وی افزود: اميدواريم با اجرای صحيح قوانين گمرکی و علی 
خارجی  شرکت های  فعاليت  نحوه  دستورالعمل  الخصوص 
عرضه کننده پوشاک در کشور شاهد کاهش اين آمار نگران 
کننده باشيم. چرا که اگر اقدام عاجلی در اين خصوص نشود 
خود  فعاليت  آينده  سال  در  کشور  کنندگان  توليد  از  بسياری 
البته  پيوست.  خواهند  واردکنندگان  صف  خود به  يا  تعطيل  را 
برنامه های خوبی در وزارت صنعت و گمرک در دست پيگيری 

است که اميدواريم زودتر به نتيجه برسد.

تعطيلى توليدكنندگان در صورت ادامه روند واردات غيرقانونى پوشاك
دبير اتحاديه توليد و صادرات نساجی و پوشاک مطرح کرد:
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تلاش برای گسترش بازارهای صادراتی

آزاد  دانشگاه  محترم  رئيس  اخباری  دکتر  همايش  اين  آغاز  در 
اسلامی واحد کاشان ضمن خيرمقدم به حاضرين به جايگاه صنعت 
نساجی در اقتصاد و صنعت کشور پرداختند و با اشاره به ميزان 
اشتغال زايی و ارزآوری اين صنعت به مهمترين ويژگی اين صنعت 
فرمودند  اشاره  دولتی  گذاری  سرمايه  و  مشارکت  کمترين  يعنی 
و صنعت نساجی را زاييده تفکرات و سرمايه گذاری های بخش 
را  ايران  ماشينی  فرش  صنعت  اخباری  دکتر  دانستند.  خصوصی 
پيشانی صنعت نساجی دانستند و افزودند: صنعت فرش ماشينی که 
بخش عمده آن در کاشان فعال است با کمترين سرمايه گذاری 
دولتی و تنها با هنر مردان کوشا، راه سختی را پيموده، صنعتی که 

با تنوع رنگ و طرح توانسته ايران را در دنيا متمايز کند.
به  اشاره  با  که  بود  همايش  اين  بعدی  سخنران  کاشان  فرماندار 
و  گذشته  سال  چهار  در  همايش  اين  منظم  و  مستمر  برگزاری 
استقبال کارآفرينان و سرمايه گذاران از اين گونه نشست ها به تبيين 
سياست های دولت برای خروج از رکود پرداخت و با تحليل تاثيرات 
دولت  فعاليت های  ايران،  ملت  عليه  ظالمانه  تحريم های  از  ناشی 
تدبير و اميد در کاهش مصيبت های صنعت و توليد را در جهت 
عملی سازی سياست های اقتصاد مقاومتی دانستند و پرهيز دولت 

از زد و بندهای سياسی را مهمترين دليل برای خدمت دانستند.
ابوئی مهريزی معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و  صنعتگران  از  تقدير  با  بود  امسال  همايش  مدعو  سخنران  که 
دانشگاهيان و تعامل نزديک آنها، عمر صنعت فرش ماشينی در 
کاشان را قريب نيم قرن دانستند و از بنيانگذاران اين صنعت در 
کاشان تجليل نمودند و در ادامه فرمايشات خود به آمارهايی در 

حوزه صنعت فرش ماشينی اشاره فرمودند.
 ۱۲۵ را  کشور  در  ماشينی  فرش  فعلی  ظرفيت  مهريزی  ابوئی 
ميليون متر مربع معادل ۵۰۰ هزار تن دانستند و با اشاره به اين 
موضوع که تعداد طرح های در حال پيشرفت بين ۱ تا ۴۰ درصد 
در اين صنعت حدود ۵۳ طرح و تعداد طرح های توسعه ای و يا 
ايجادی با ۴۰ تا ۷۰ درصد پيشرفت فيزيکی، ۱۳۷ طرح با ظرفيت 
۳۰ ميليون متر مربع و تعداد طرح های نيمه تمام با پيشرفت بالای 
۷۰ درصد، ۱۲۴ طرح با ظرفيت ۲۷ ميليون مترمربع می باشد به 
ظرفيت در حدود ۱۸۵ ميليون مترمربع برای واحدهای موجود و 

درحال بهره برداری تا يکسال آينده اشاره نمود.
ابوئی مهريزی با تحليل آمارها و اطلاعات ارائه شده و با اشاره 
خصوصی  بخش  مشارکت  و  همراهی  در  دولت  سياست های  به 
فعالين  و  حاضرين  از  سازی ها  تصميم  در  تشکل ها  بخصوص  و 
"آيا بازار  صنعت خواست تا با پاسخ های خود به اين پرسش که 
داخلی برای اين حجم از توليد کفاف می دهد؟" وزارت صمت را 

برای برنامه ريزی های آتی ياری نمايند.
معاون طرح و برنامه وزارت صمت با اشاره به صادرات ۱۲ ميليون 
مترمربعی فرش ماشينی که در حدود ۲۷۶ ميليون دلار از مجموع 
صادرات را بخود اختصاص می دهند به رشد بسيار پايين تقاضای 
داخلی اشاره نمود و گفت: راهی بجز صادرات نداريم و اين مستلزم 
تعامل سازنده و مثبت با دنيا است البته در چارچوب حفظ منافع 

ملی.

اشتغال  ايجاد  به  دولت  جدی  توجه  به  اشاره  با  مهريزی  ابوئی 
و  جامعه  سازی  سلامت  و  اقتدار  برای  مندانه  شرافت  درآمد  و 
بخصوص جوانان به لزوم توجه به توليد و صنعت مولد اشاره نمود 
و  نساجی  صنعت  جايگاه  و  وزارتخانه  اين  راهبردی  برنامه  به  و 
پوشاک در آن اشاره کرد و گفت: هدفگذاری انجام شده برای سال 
۱۴۰۴، توليد ۱۵۰ ميليون مترمربع فرش ماشينی باتوجه ويژه به 
بازارهای صادراتی است که درصورت عدم تحقق صادرات، نرخ 
بهره وری از اين صنعت به زير پنجاه درصد خواهد رسيد که تاسف 

انگيز خواهد بود.
و  پرداخت  المللی  بين  آمارهای  ارائه  به  ادامه  در  مهريزی  ابوئی 
گفت: کل تقاضای جهانی (با نرخ افزايش ۴/۹ درصد تقاضا) در 
سال ۲۰۱۶ معادل ۱۸/۶ ميليارد متر مربع و در سال ۲۰۱۸ معادل 
۱۹/۴ ميليارد مترمربع خواهد بود که سهم ما از اين بازار تنها نيم 
درصد است که اگر هم افزايی و برنامه ريزی درست داشته باشيم 
می توانيم به بخشی از بازارهای شرق آسيا و خاورميانه (که نرخ 

رشد تقاضايی درحدود ۳۰ درصد هم دارند) دست يابيم.
افزايی  هم  و  همگرايی  و  همفکری  لزوم  به  اشاره  با  ايشان 
شرکت های  تعدد  صادرات  حوزه  در  ماشينی  فرش  واحد های 
صادرکننده را به زيان صادرات دانست و از صادرکنندگان خواست 
علاوه بر افغانستان، عراق، ترکمنستان، پاکستان و ترکيه به ساير 

بازارهای مصرفی هم توجه داشته باشند.
ابوئی مهريزی در پايان سخنان خود پيشنهاداتی را به شرح ذيل 

مطرح فرمودند:
۱- با توجه به ظرفيت های موجود و ظرفيت هايی که به زودی به 
بهره برداری می رسند سرمايه گذاری های جديد و واردات ماشين 

آلات جديد توصيه نمی شود.
۲- پشتيبانی از صنعت فرش ماشينی بخصوص فرش های ظريف 

و بازسازی و نوسازی و توسعه واحدهای موجود در اولويت باشد.
گرفتن  درنظر  با  صرفا  ماشينی  فرش  واحدهای  توسعه   -۳
راندمان  درصد   ۹۰ از  بيش  با  که  واحدهايی  برای  اولويت هايی 

ظرفيت اسمی فعاليت می کنند و بازار خوبی دارند صورت پذيرد.
۴- با تنوع بخشی به بازارهای صادراتی شاهد ورود به اتحاديه 
اروپا و آمريکا باشيم که اين موفقيت نيازمند شناخت سليقه و طرح 

و رنگ مناسب است.
۵- برگزاری نمايشگاه های تخصصی مرتبط با اين صنعت مدنظر 

قرار گيرد.
۶- تلاش برای جذب سرمايه گذار و شريک خارجی جهت ارتقای 
سطح مديريت و اتصال به برندها و افزايش صادرات مورد توجه 

قرار گيرد.
پس از پايان اين بخش از آقايان محمد مروج حسينی رئيس هيات 
مديره انجمن صنايع نساجی ايران، دکتر عليمردان شيبانی نائب 
رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران، محمود تولايی 
ابوئی  کاشان،  کشاورزی  و  معادن  صنايع،  بازرگانی،  اتاق  رئيس 
سازمان  رئيس  احمديه  مهندس  و  صمت  وزير  معاون  مهريزی 
صمت استان اصفهان برای حضور در پنل پرسش و پاسخ دعوت 

به عمل آمد.
مهندس مروج در سخنان کوتاه خود به برگزاری نشست مشترک  
با حضور بافندگان و ريسندگان نخ فرش ماشينی اشاره فرمودند و 
مواردی را در اين خصوص مطرح فرمودند و با اشاره به زحمات 
دولت برای راه اندازی واحدهای تعطيل به مشکل تقاضا و عدم 
تحريک تقاضا و رکود حاکم بر بازار به تحليل پايين آمدن توان 
خريد مردم پرداخت و ابراز اميدواری کرد که اين شرايط به نفع 

توليد و صنعت تغيير يابد.
وضعيت  به  حاضرين  به  مقدم  خير  ضمن  نيز  تولايی  محمود 
نامناسب بازار داخلی و صادرات فرش ماشينی پرداخت و با اشاره 
عدم نياز بازارهای فعلی به طرح و ظرافت فعالين اين صنعت را 
تناسب بين سرمايه گذاری های جديد و يافتن بازارهای مورد نظر 

دعوت کرد. 
با  صمت  وزارت  راهبردی  برنامه  به  اشاره  با  همچنين  تولايی 
انتقاد از عدم بازنگری و به روز رسانی اين برنامه، از وزارت صمت 
خواست تا با همکاری فعالين و تشکل های تخصصی اين برنامه را 

بازنگری وبه روزرسانی نمايد. 
دکتر عليمردان شيبانی نيز که برای ارائه سخنان کوتاه خود پشت 
تريبون قرار گرفت خطاب به حاضرين در اين همايش گفت: نا 
اميدی در شرايط فعلی سم مهلک جامعه است و عليرغم مشکلات 
بايد با اميد و انرژی به آينده بنگريم و با تزريق روحيه و انگيزه 
به نسل جوان، زمينه ساز پيشرفت و توسعه کشور عزيزمان ايران 

باشيم. 
دکتر شيبانی با قرائت اعلاميه فتوای علمای اسلامی کشور دربيش 
جوانان  به  داخل  توليد  از  حمايت  در  پيش  سال  ده  و  يکصد  از 
رفيع  قله های  چگونه  که  نمود  اشاره  کشور  توان  پر  و  پرانگيزه 

موفقيت را در جهان پيموده اند. 
وی با اشاره به ايرانيان موفق خارج از کشور، ابراز اميدواری نمود 
که اين سرمايه های بزرگ ملی به کشور خودشان باز گردند و در 

جهت شکوفائی و حل مشکل بيکاری بکوشند. 
پس از طرح سوال و پاسخ حضار، در بخش دوم برنامه که پس 
آقای دکتر سلطانی فر به بيان  از پذيرايی مختصری برگزار شد 
سخنرانی خود با موضوع گذر از ارتباطات سنتی به ارتباطات نوين 
در صنعت پرداخت و پس از رونمايی از سامانه تشخيص اصالت 
و ثبت نقشه فرش (ستان) از حاميان همايش امسال تقدير بعمل 
آمد و اين همايش با ضيافت شام برگزارکنندگان به پايان رسيد. 

گزارشی از چهارمين همايش فرش ماشينی کاشانادامه از صفحه 1
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بولتن خبری انجمن صنايع نساجی ايران 

طرح و اجرا: فاطمه قياسوند

تلفن: ٢٦٢٠٠١٩٦

فکس: ٢٦٢٠٦٩٠٥

کدپستی: ١٩١٥٦٥٤٧٧٥ 

 

ايران  نساجى  صنايع  انجمن  دبيركل  زاده  رئيس  محمدمهدى 
صبح روز دوشنبه 95/12/02 با حضور در خبرگزارى خبرآنلاين 
اندازهاى  چشم  درخصوص  خبرگزارى  اين  خبرنگار  سوالات  به 
مالياتى  و  بانكى  مسائل  و  تجارت  صنعت،  درخصوص  سال 96 

پاسخ داد.
حوزه  در  گذشته  سياست هاى  و  برنامه ها  تحليل  با  زاده  رئيس 
توليد و تجارت به رشد قاچاق از سال 1384 و به تبع آن تعطيلى 
واحدها و كاهش ظرفيت توليد در كشور اشاره فرمودند. و با اشاره 
به تحريم هاى ظالمانه در طول سال هاى گذشته، مشكلات ناشى 
از تحريم را تشديد كننده شرايط نابسامان اقتصاد كشور دانست و 
با اشاره به ركود سنگين صنعت ساختمان در دولت قبل، اين ركود 
را ناشى از برنامه ريزى ها و سياست گذارى هاى نادرست دانست 

كه اثرات مخرب آن همچنان بر اقتصاد كشور حاكم است.
رئيس زاده با اشاره به آمار اشتغال و بيكارى در كشور و تاثيرات 
ضرورت  به  ركود  از  ناشى  نااميدى  و  بيكارى  از  ناشى  روانى 
برنامه ريزى و سياست گذارى هاى دولت و توجه به زيرساخت ها 
و حمايت از كارآفرينان براى رونق توليد و توسعه كسب و كار 
پرداخت و با تحليل آمارهاى متنوع و بعضا متضاد ارائه شده ابراز 
بهبود  شاهد  كشور  اقتصاد  به  رونق  باتزريق  كه  كرد  اميدوارى 

اوضاع فعلى باشيم.
رئيس زاده با اشاره به بازخوردهاى دريافتى از واحدها، تسهيلات 

را  توليد  به  بخشى  رونق  و  توليد  از  حمايت  قالب  در  اعطايى 
اجراى  در  بانك ها  متفاوت  عملكرد  نحوه  از  و  دانست  ناكارآمد 

مصوبه دولت خبر داد.
و  سياسى  ارتباطات  مستقيم  تأثيرات  به  اشاره  با  زاده  رئيس 
تفاهم  عقد  و  تجارى  معاهدات  كشورها،  تجارى  مراودات 
بسيار  ديپلماسى  نيازمند  كشورهارا  ساير  با  اقتصادى  نامه هاى 
به  اشاره  با  و  دانست  سياسى  ديپلماسى  با  متناسب  و  قوى 
سوابق همكاريهاى اقتصادى و منطقه اى از دولت خواست تا با 
هماهنگى سياست هاى بين المللى و اقتصادى و پولى و مالى، به 

تقويت زيرساختهاى توليد بپردازد.
دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران با اشاره به اصلاحيه قانون 
مالياتهاى مستقيم و مسائل و مشكلات متعدد ايجاد شده براى 
واحدهاى توليدى، تعجيل در تصويب اين اصلاحيه و عدم توجه 
را  اصلاحيه  اين  در  خصوصى  بخش  ديدگاههاى  و  نظرات  به 
كشورها  ساير  دولتمردان  رفتار  تحليل  به  و  داد  قرار  انتقاد  مورد 
كره در  سياست هاى دولت  از  مشابه پرداخت و  شرايط ركود  در 
همراهى با توليدكنندگان در مسائل  مالياتى و بانكى و بدهى هاى 

معوق به عنوان مصداق هاى اين موضوع نام برد.
رئيـس زاده در بخـش ديگـرى از سـخنان خود با اشـاره به اخبار 
مربـوط بـه كاهـش ماليات ارزش افـزوده صنف طلافـروش از 9 
درصـد بـه3 درصـد ايـن سـوال را مطـرح فرمودنـد كـه چگونه 
مـا  كـه  پوشـاك  و  نسـاجى  صنايـع  خصـوص  در  كـه  اسـت 
سالهاسـت پيگيـر كاهـش و تخفيـف در ماليـات مذكور هسـتيم 
تـا كنـون چنيـن اتفاقـى نيفتـاده اسـت در حالـى كـه در كشـور 
تركيـه ايـن ماليـات براى صنعـت پوشـاك از ده درصـد تخفيف 
برخـوردار اسـت و هميـن موضوع يكى از عوامل سـرازير شـدن 

كالاى پوشـاك تـرك بـه بـازار ايـران مى شـود.
رئيس زاده ابراز اميدوارى كرد كه با هماهنگى بيشتر وزارتخانه ها 
و مديران تصميم گير در سال 96 شاهد بهبود اوضاع اقتصادى 
شاهد  صنعت  و  توليد  به  اميد  و  رونق  تزريق  با  و  باشيم  كشور 
مصاحبه  كامل  متن  باشيم.  فعلى  ناگوار  ركود  شرايط  از  خروج 

ايشان بزودى در سايت انجمن منتشر ميشود

چشم انداز سال ۱۳۹۶ از نگاه دبيرکل انجمن عضو جديد

شركت فرش كوير تمدن يزد
مديرعامل: فرزانه پيله وريان

سابقه فعاليت شركت: 10 سال
محل كارخانه: آران و بيدگل

زمينه فعاليت:فرش ماشينى 

انجمـن صنايع نساجي ايران عضويت شركت فرش كوير تمدن 
يزد را به مديران آن واحد به ويژه سركار خانم فرزانه پيله وريان خوش آمد 
عرض نموده و موفقيت روزافزون ايشان و شركت فرش كوير تمدن يزد 

را آرزومند است. 

شركت ريسندگى و بافندگى سينا تاب كاشان

مديرعامل: محمد زركار
سابقه فعاليت شركت: 10 سال

محل كارخانه: كاشان
زمينه فعاليت: توليد انواع نخ اكريليك 

انجمـن صنايع نساجي ايران عضويت شركت ريسندگى و بافندگى 
سينا تاب كاشان را به مديران آن واحد به ويژه به جناب آقاى محمد زركار 
خوش آمد عرض نموده و موفقيت روزافزون ايشان و شركت ريسندگى و 

بافندگى سينا تاب كاشان را آرزومند است. 

هيأت وزيران در جلسه روز چهارشنبه چهارم اسفندماه خود 
به رياست حجت الاسلام روحانى رييس جمهوربه منظور رفع 
مالى  منابع  بازگشت  در  تسريع  و  توليدى  واحدهاى  مشكل 
دولت، با اصلاح موادى از آيين نامه مربوط به تعيين  تكليف 

بدهكاران حساب ذخيره ارزى موافقت كرد.
درصد   25 حداقل  پرداخت  مهلت  اصلاح،  اين  موجب  به 
تا  على الحساب  صورت  به  بدهكاران  شده  سررسيد  اقساط 
اقساط  كل  تسويه  مهلت  و   1396 سال  ماه  خرداد  پايان 

سررسيد شده تا پايان سال 1396 تمديد شد.
تمديد  عنوان  هيچ  به  آيين نامه  اين  در  مقرر  مهلت هاى 
تسهيلات  كليه  به  تصويب نامه  اين  مزاياى  و  شد  نخواهد 
تعيين  به  اقدام  آيين نامه  اين  چارچوب  در  كه  گيرندگانى 

تكليف يا تسويه نموده اند، تسرى مى يابد.

 بدهكاران حساب ذخيره ارزى 
تعيين تكليف شدند

وزارت صنعت ضمن ارائه توضيحاتی در مورد پوشاک قاچاق 
 ۵ پوشاک  رسمی  واردات  امسال  ماهه   ۱۰ در  که  کرد  اعلام 

برابر افزايش يافته است.
 ۹۹ مانور  عنوان"  تحت  خبری  انتشار  دنبال  به  صنعت  وزارت 
درصدی پوشاک قاچاق در بازار، وزارت صنعت اهمال می کند" 

به ارائه توضيحاتی پرداخته است.
توضيحات وزارت صنعت،معدن و تجارت به شرح زير است:

وزارت صنعت،معدن وتجارت به استناد ماده (۱۳) قانون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز در جهت حمايت از توليد داخلی و جلوگيری 
از عرضه پوشاک قاچاق در سراسر کشور، طی بخشنامه شماره 
صنفی  اتحاديه های  کليه  به   ۹۴/۶/۹ مورخ   ۶۰/۱۲۸۰۷۱
عرضه کننده پوشاک در سراسر کشور، آن ها را ملزم به رعايت 

و اجرای موارد اين بخشنامه کرد ه است.
همچنين در راستای مبارزه مستمر با قاچاق پوشاک اقدامات 

اجرايی ذيل انجام شده و همچنان نيز ادامه دارد:
تدوين و تصويب برنامه جامع مبارزه با قاچاق پوشاک و نساجی

ابلاغ دستورالعمل ثبت برند نمايندگی های پوشاک وارداتی.
انتقال کالاهای نساجی از گروه ۱۰ به گروه ۹.

کاهش حقوق ورودی پوشاک .
مکاتبات در خصوص عدم استفاده از نشان های خارجی روی 

توليدات داخلی .
تدوين برنامه ساماندهی توليد و تجارت صنايع نساجی و پوشاک.

 ، کولبری   ، لنجی  ته  کالاهای  واردات  در  محدوديت  ايجاد 
ملوانی و مناطق آزاد تجاری.

تشديد طرح مبارزه با قاچاق کالا در سطح عرضه.
جمع آوری تابلوهای پوشاک خارجی بدون مجوز.

و  واردات  جامع  بخشنامه  تدوين  هدف  با  جلسات  برگزاری 
رديابی واردات پوشاک.

انجام اقدامات فرهنگی با استفاده از ابزارهای تبليغاتی با هدف 
تقبيح عمل قاچاق و ترغيب به خريد کالای ايرانی.

برگزاری جلسات مستمر با حضور وزير صنعت،معدن و تجارت 
با موضوع بررسی راهکارهای مبارزه با قاچاق کالای نساجی.

لازم به توضيح است نتيجه اقدامات انجام شده تا کنون منجر 
به افزايش ۵ برابری واردات رسمی پوشاک در ۱۰ ماهه سال 

۹۵ ۱۳شده است.

افزايش 5 برابرى واردات رسمى پوشاك به كشور در 10 ماهه امسال
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